
 PROTOKÓŁ NR XXVI/08

Z XXVI SESJI 

RADY MIEJSKIEJ W KOWARACH,

która odbyła si  23 czerwca 2008 rokuę

w sali konferencyjnej Urz du Miejskiego w Kowarach.ę

           Przewodnicz cy Rady Miejskiej, Tadeusz Cwynar - stwierdziwszy prawomocno ć obrad -ą ś  

o  godzinie  9:09 otworzył  XXVI  Sesj .  W posiedzeniu  uczestniczyło  13 Radnych (nieobecnię  

usprawiedliwieni: p. Nowicki, p. Pło ski - zał cznik nr 1), co wobec ustawowego składu Rady,ń ą  

wynosz cego 15 osób, stanowi quorum. ą

Nast pnie odczytał porz dek obrad (zał cznik nr 3), który – poddany pod głosowanie - przyj tyę ą ą ę  

został jednogło nie, a przedstawiał si , jak poni ej.ś ę ż

1. Otwarcie Sesji.

2. Przyj cie porz dku obrad.ę ą

3. Sprawozdanie z prac mi dzy sesjami:ę

- Burmistrza,

- Przewodnicz cego Rady Miejskiej,ą

- Wiceprzewodnicz cego Rady Miejskiej,ą

- Przewodnicz cych Komisji,ą

- Przedstawiciela Gminy Kowary w ZGK,

- Przedstawiciela Gminy Kowary w Euroregionie Nysa.

4. Pytania i interpelacje.

5. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach:

a)zwolnienia  dyrektorów  szkół  podstawowych  w  Kowarach  od  obowi zku  realizacji  zaj ćą ę  

dydaktycznych,  wychowawczych  i  opieku czych  oraz  ustalenia  wymiaru  tych  zaj ćń ę  

wicedyrektorom szkół podstawowych;

b)zmiany uchwały Nr XIX/102/04 Rady Miejskiej w Kowarach z dnia 23 kwietnia 2004 r. w 

sprawie  przyst pienia  Gminy  Kowary  do  Stowarzyszenia  pn.  „Dolno l ska  Organizacjaą ś ą  

Turystyczna”;

c)uchwalenia  „Regulaminu  udzielania  dofinansowania  ze  rodków  Gminnego  Funduszuś  

Ochrony rodowiska i  Gospodarki Wodnej na usuwanie i  utylizacj  wyrobów zawieraj cychŚ ę ą  

azbest z obiektów budowlanych”;

d)zatwierdzenia  najni szego  wynagrodzenia  zasadniczego  oraz  warto ci  jednego punktu  wż ś  

złotych dla pracowników Miejskiego O rodka Pomocy Społecznej w Kowarach;ś

e)ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta Kowary; 

f)zmian w bud ecie miasta na 2008 rok.ż

6. Sprawy ró ne.ż
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Ad. 3 Burmistrza (zał cznik nr 4)ą

 Burmistrz  Miasta,  Mirosław  Górecki,  przypomniał  o  podpisaniu  aktu  notarialnego 

dotycz cego przekazania udziałów Kowarskiego Przedsi biorstwa Wodoci gów i Kanalizacji doą ę ą  

Karkonoskiego  Systemu Wodoci gów  i  Kanalizacji,  zgodnie  z  uchwał  podj t  przez  Radą ą ę ą ę 

Miejsk . Proces ł czenia Spółek ju  si  rozpocz ł, przygotowano wst pny plan porozumienia.ą ą ż ę ą ę  

Miasto nie ma ju  100% kontroli w KPWiK, niemniej Zarz d KSWiK – pełni cy rol  wła ciciela –ż ą ą ę ś  

poprosił o wyznaczenie osoby z Kowar do Rady Nadzorczej Spółki. 

Burmistrz  oznajmił,  e  Spółka  KPWiK  wykazała  77  tys.  zł  straty,  która  wynikn ła  przedeż ę  

wszystkim  z  konieczno ci  wypłacenia  odpraw  dla  ust puj cych  Członków  Zarz du  orazś ę ą ą  

pracowników  przechodz cych  na  emerytury.  Zarz d  Spółki  otrzymał  absolutorium,  nieą ą  

udzielono go natomiast poprzedniemu Zarz dowi – p. Wro skiemu i p. Malidze. Na kolejną ń ą 

kadencj  Rada  Nadzorcza  ponownie  wybrała  p.  Szatkowskiego  -  na  Prezesa  oraz  p.ę  

Czarneckiego – na Zast pc .ę ę

Natomiast strata w KSWiK, wykazana po dokonaniu oceny działania Zarz du wyniosła 1 mlną  

600  tys.  zł  –  po  rozmowach  z  przedstawicielami  Wła ciciela  oraz  po  posiedzeniu  Radyś  

Nadzorczej  zapadła  decyzja  o  odwołaniu  dotychczasowego  Prezesa,  p.  Marcinkowskiego. 

Przygotowany  zostanie  konkurs  na  trzech  Członków  Zarz du  do  spraw:  organizacyjno-ą

ekonomicznych, eksploatacyjnych oraz projektu, spo ród których Rada Nadzorcza wybierześ  

Prezesa. Obecnie p. Brzozowski, przedstawiciel Kowar - powołany na trzy miesi ce – ma zaą  

zadanie skontrolowanie finansów Spółki oraz wskazanie mo liwo ci zwi kszenia przychodów,ż ś ę  

jak i zmniejszenia powstałej straty.

Burmistrz poinformował równie , i  uznał, e wysok  strat  w KSWiK w 2006 roku mo na byłoż ż ż ą ę ż  

uzasadnić rozpocz ciem działalno ci gospodarczej, a ta z 2007 roku jest ewidentnym bł dem wę ś ę  

zarz dzaniu,  tote  Burmistrz  głosował  za  nieudzieleniem  absolutorium Zarz dowi.  Z  koleią ż ą  

Szklarska Por ba i Podgórzyn wstrzymały si  od głosu, Wójt Mysłakowic był „za”, a poniewaę ę ż 

reprezentuje tak e Zwi zek Gmin Karkonoskich – zagłosował równie  w imieniu ZGK.ż ą ż

Burmistrz przyznał, i  uzyskanie przez p.  Marcinkowskiego absolutorium zdziwiło go, gdyż ż 

decyzja  wszystkich  Wspólników  o  odwołaniu  go  wydawała  si  być  jednoznaczna  zę  

nieudzieleniem absolutorium.

Burmistrz oznajmił, e rozpoczyna si  realizacja inwestycji na terenie Kowar – główne centrumż ę  

logistyczne Firmy SKANSKA b dzie si  mie ciło w obiekcie Fabryki Dywanów. Uruchomionyę ę ś  

zostanie specjalny numer telefonu, pod którym b dzie mo na zgłaszać wszelkie uwagi. Praceę ż  

w pierwszej kolejno ci rozpoczn  si  w Krzaczynie, na Wojkowie oraz na ul. Jeleniogórskiej iś ą ę  

Izerskiej. Niemniej Burmistrz zaznaczył, i  harmonogram mo e ulec zmianom.ż ż

Burmistrz zapowiedział zorganizowanie spotkania z mieszka cami Wojkowa oraz Krzaczyny wń  

tej sprawie.

 Jako  kolejny  głos  zabrał  p.  Machnica,  który  ponownie  poprosił  o  podanie  kosztów 

funkcjonowania KSWiK.

  Burmistrz odparł, e wszelkie materiały dotycz ce Spółki s  do dyspozycji na terenie Urz duż ą ą ę  

Miejskiego. 
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  P. Machnica zapytał o podpisanie umowy Spółki Stacja Sportów Zimowych i Paralotniarstwa 

Kowary, efekt spotkania z Wła cicielem BIM dotycz cego czysto ci w Mie cie oraz czy prawdś ą ś ś ą 

jest,  i  w opuszczonej  siedzibie Miejskiego O rodka Pomocy Społecznej  zostało skradzioneż ś  

wszystko, co warto ciowe.ś

 Burmistrz  przypomniał,  e  po  odrzuceniu  mo liwo ci  rejestracji  Spółki,  w  zwi zku  zż ż ś ą  

wykorzystaniem wkładu niepieni nego w postaci prawa do korzystania z gruntów, podj toęż ę  

decyzj  o zakupie 10 udziałów, lecz S d Rejestrowy odrzucił tak  mo liwo ć, argumentuj c, ię ą ą ż ś ą ż 

rejestracja powinna odbyć si  ponownie w kancelarii notarialnej.ę

Burmistrz oznajmił, e poprosił o wpisanie w kolejnym akcie notarialnym klauzuli stanowi cej,ż ą  

i  bez zgody Gminy wniesiony przez ni  maj tek nie mo e zostać sprzedany ani zastawiony.ż ą ą ż  

Zło ono  kolejny  wniosek  o  rejestracj  Spółki.  Burmistrz  poinformował  o  spotkaniu  z  drż ę  

Kocowskim, który otrzymał od grupy inwestorów prywatnych zlecenie przygotowania umowy 

inwestycyjnej.

Burmistrz wyraził nadziej , e w ci gu miesi ca uda si  dopełnić formalno ci, zaznaczaj c, ię ż ą ą ę ś ą ż 

na  Podgórzu  geodeci  ju  wytyczaj  trasy,  a  po  przygotowaniu  koncepcji  budowy  Stacjiż ą  

konieczne b d  drobne korekty w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego.ę ą

Natomiast,  odpowiadaj c  na  drugie  pytanie,  Burmistrz  poinformował,  e  po  rozmowach  zą ż  

Przewodnicz cym Komisji Gospodarki Komunalnej uznano, i  BIM nie najlepiej wywi zuje si  zą ż ą ę  

realizacji  sprz tania  Centrum  Miasta.  Burmistrz  omówił  swoje  zamierzenia  odno nie  teją ś  

kwestii.

  Z kolei na odpowiedzi trzecie pytanie udzieliła p. Perłowska, Dyrektor Zarz du Eksploatacjią  

Zasobów  Komunalnych,  która  oznajmiła,  e  w  pi tek  otrzymała  pismo  z  pro b  oż ą ś ą  

przedstawienie  wykazu  wszystkich  przedmiotów  uzyskanych  z  budynku  zajmowanego 

dotychczas  przez  MOPS.  Dyrektor  ZEZK  po  odczytaniu  owego  spisu  (zał cznik  nr  5),ą  

stwierdziła, i  nie udało si  pozyskać grzejników.ż ę

 P. Machnica zapytał,  czy zabezpieczono urz dzenia sanitarne, e – jego zdaniem – jest toą ż  

karygodne, gdy  wszystko, co pozostało stanowiło maj tek i mogło być wykorzystane.ż ą

  P. Perłowska odparła, i  nie nadawało si  to do u ytku.ż ę ż

  P. Pohoska potwierdziła to.

 P.  Machnica  skwitował,  e  stanowiło  to  na  pewno warto ć.  Radny oznajmił,  i  likwiduj cż ś ż ą  

ogrzewanie w prywatnym mieszkaniu, wywiózł grzejniki na złom, dlatego stwierdzenie, e nież  

stanowiło to warto ci, nie jest usprawiedliwieniem. ś

  Przewodnicz cy wyja nił, i  rozmawiał z Dyrektor ZEZK na temat zabezpieczenia wszystkichą ś ż  

elementów, tote  po wizycie z Burmistrzem w obiekcie był zbulwersowany niedopilnowaniemż  

tego.

 P. Perłowska oznajmiła, e ma trudno ci kadrowe, poza tym była na urlopie. Dyrektor ZEZKż ś  

stwierdziła, i  w jej opinii zostało to dobrze zabezpieczone.ż

 Nast pnie  p.  Ujma zapytała  o  efekt  spotkania  z  przedstawicielem Regionalnego Zarz duę ą  

Gospodarki Wodnej.

 Burmistrz poinformował, e p. Sadowski jest dobrze nastawiony na współprac  z Gmin  –ż ę ą  
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ustalono, i  drobne gał zie zostan  usuni te z rzeki przez Stra  Po arn , a drzewa – ekip  zż ę ą ę ż ż ą ę  

RZGW.

   P. Pohoska zapytała o spotkanie w sprawie kursów autobusów do Szpitala Bukowiec. 

 Burmistrz  wyja nił,  e  wielokrotnie  rozmawiał  na  ten  temat  z  p.  Gajewsk ,  Prezesś ż ą  

Powiatowego Centrum Zdrowia. Obecnie Burmistrz oczekuje na wytyczenie przez MZK trasy 

ł cz cej  Jeleni  Gór ,  Kowary,  Bukowiec,  co  wi e  si  z  konieczno ci  dopłat  do  1  km.ą ą ą ę ąż ę ś ą  

Kalkulacja zostanie przedstawiona Radnym.

  Przewodnicz cy zauwa ył, i  prywatni przewo nicy byliby tym zainteresowani.ą ż ż ź

  P. Kołodziej chciał wiedzieć, co z przygotowaniami do zimy 2008. Radny stwierdził, e z jegoż  

informacji wynika, i  Gmina b dzie musiała od nie ać wszystkie drogi na swoim terenie, tak eż ę ś ż ż  

powiatowe i wojewódzkie. 

Ponadto p. Kołodziej wyraził opini , e w takim tempie, jak to si  odbywa obecnie, sprz tanieę ż ę ą  

ul. Jeleniogórskiej potrwa do sierpnia.

  Burmistrz odparł, i  nawet, gdyby Gmina przej ła wspomniane obowi zki, otrzymałaby na tenż ę ą  

cel  rodki  finansowe.  Natomiast  odno nie  sprz tania,  Burmistrz  przypomniał,  e  to  Radaś ś ą ż  

uchwala bud et, tote  Burmistrz poprosił o przeznaczenie wi cej pieni dzy na to zadanie wż ż ę ę  

2009  roku.  Burmistrz  oznajmił  równie ,  i  w  sprz taniu  wi kszy  udział  powinni  braćż ż ą ę  

mieszka cy,  zwłaszcza  wspólnoty  mieszkaniowe,  którym  nale y  sprzedać  tereny  wokółń ż  

budynków.

Nast pnie  ę Przewodnicz cy  ą odczytał swoje sprawozdanie (zał cznik nr 6), natomiastą  

Wiceprzewodnicz cyą , Roman Tryhubczak poinformował o udziale w spotkaniach, pełnieniu 

dy urów, zaanga owaniu si  w zorganizowanie Kowarskiej  Majówki  oraz urz dzenie zieleniż ż ę ą  

przy ul. S. Batorego.

Komisji O wiaty i Kulturyś

  P. Klepacz odczytała protokół z posiedzenia, które odbyło si  14 maja (zał cznik nr 7).ę ą

  Przewodnicz cy poprosił Przewodnicz cych Komisji o ograniczenie si  do wniosków. ą ą ę

Komisji Rewizyjnej

 P.  Ujma  przedstawiła  porz dek  obrad  oraz  odczytała  wnioski  z  posiedzenia  z  14  majaą  

(zał cznik nr 8).ą

Komisji Bud etu, Planowania i Finansówż

 P. Pohoska odczytała protokoły z: 9 maja (zał cznik nr 9) oraz 5 czerwca (zał cznik nr 10).ą ą

10:18 – p. Klepacz opu ciła sal  obrad.ś ę

Komisji Sportu, Turystyki i Współpracy z Zagranicą

 P. Kosowski odczytał wnioski z posiedzenia z 28 kwietnia (zał cznik nr 11). ą
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Komisji Ochrony rodowiska, Przemysłu, Handlu, Usług i RolnictwaŚ

  P. Machnica przedstawił wnioski z posiedzenia, które odbyło si  7 maja (zał cznik nr 12), a –ę ą  

przedstawiwszy przebieg posiedzenia – odczytał wnioski z 17 czerwca (zał cznik nr 13).ą

Komisji Gospodarki Komunalnej

  P. Kołodziej odczytał porz dek obrad oraz wnioski z posiedzenia z 8 maja (zał cznik nr 14).ą ą

Przedstawiciela Gminy Kowary w ZGK

  P. Pohoska odczytała notatk  z 11 Sesji Zgromadzenia ZGK (zał cznik nr 15), która odbyła się ą ę 

28 kwietnia.

 Nast pnie głos zabrał p. Machnica, który zaproponował wyci cie chaszczy na odcinku 20 mę ę  

od przejazdu kolejowego koło dworca. Radny oznajmił,  e okolica ta wygl da tragicznie, aż ą  

skoro nie ma innego wyj cia, trzeba zrobić tam porz dek samemu. ś ą

Przedstawiciela Gminy Kowary w Euroregionie „Nysa”

 Burmistrz poinformował o udziale w Konferencji Krajowej, której celem było zatwierdzenie 

sprawozdania z działalno ci w 2007 roku. Konwent uzyskał absolutorium. ś

Burmistrz  dodał,  i  pracownicy  Urz du  Miejskiego  przygotowali  wniosek  w  ramachż ę  

Euroregionu Nysa dotycz cy promocji Kowar oraz Małej Upy.ą

Ad.  4  P.  Pohoska  poprosiła  Burmistrza  o  interwencj  u  Dyrekcji  PKS  w  sprawieę  

zatrzymywania si  kierowców na przystanku przy nowej Biedronce, argumentuj c, e znajdujeę ą ż  

si  on nieopodal Przychodni.ę

 Burmistrz odparł,  i  rozmawiał dwukrotnie z Prezesem PKS, który stwierdził,  e kierowcyż ż  

autobusów b d  z niego korzystać.ę ą

  Nast pnie p. Pohoska poruszyła temat koszy na mieci.ę ś

  Burmistrz zapowiedział kupienie dodatkowych dziesi ciu sztuk.ę

  P. Pohoska zasugerowała usuni cie pozostało ci po spalonej ławce przy dworcu.ę ś

 P.  Kołodziej  zapytał  p.  Łubi skiego o wynik kontroli  przeprowadzonej w Miejskiej  Słu bień ż  

Ratowniczej odno nie Centrum Zarz dzania Kryzysowego.ś ą

 Burmistrz odparł, i  p. Łubi ski zajmował si  tymi kwestiami do grudnia 2006 roku, czyli doż ń ę  

czasu, gdy został wybrany na Członka Zarz du Powiatu Jeleniogórskiego, tote  nie odpowiadaą ż  

za te zagadnienia. Burmistrz wyja nił, e nie mo e mówić o wynikach kontroli, poniewa  nieś ż ż ż  

została zako czona – poproszono o uzupełnienie brakuj cych dokumentów, a gdy to nast pi,ń ą ą  

zostanie sporz dzony protokół.ą

10:48 – p. Klepacz wróciła na sal  obrad.ę

 P. Kołodziej skwitował, i  kontrola jest i na ten moment została zako czona, gdy  nie byłoż ń ż  

czego kontrolować –  Miejska Słu ba Ratownicza nie była przygotowana,  nie  miała planówż  
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zarz dzania kryzysowego, planów operacyjnych, obrony cywilnej.ą

 Burmistrz  podkre lił,  e  rozpocz cie  kontroli  to  jedno,  zako czenie  –  drugie,  podpisanieś ż ę ń  

protokołu przez osob  kontroluj c  – trzecie, a czwarte – wykonanie zalece  pokontrolnych.ę ą ą ń

Burmistrz  przyznał,  i  zdaje  sobie  spraw  z  niedoci gni ć,  jednak e  zapewnił,  e  zostałyż ę ą ę ż ż  

uzupełnione,  a  o  tym,  co  zostało  zrobione  le,  a  co  dobrze,  b dzie  mo na  rozmawiać  poź ę ż  

otrzymaniu protokołu. 

  Przewodnicz cy zapytał, czy Rada go otrzyma.ą

  Burmistrz zapowiedział, i  tak si  stanie, o ile Rada sobie tego yczy.ż ę ż

10:50-11:00 – przerwa.

Ad.  5  a)Zwolnienia  dyrektorów  szkół  podstawowych  w  Kowarach  od  obowi zkuą  

realizacji zaj ć dydaktycznych, wychowawczych i opieku czych oraz ustalenia wymiaru tychę ń  

zaj ć wicedyrektorom szkół podstawowych.ę

 P. Klepacz poinformowała o pozytywnej opinii Komisji O wiaty i Kultury odno nie niniejszegoś ś  

projektu.

Przewodnicz cy poddał go pod głosowanie. Wzi ło w nim udział 10 Radnych (nieobecni:ą ę  

p.  Kosowski,  p.  Machnica,  p.  Mazurak,  p.  Nowicki,  p.  Pło ski).  Uchwała  nr  XXVI/130/08ń  

przyj ta została jednogło nie.ę ś

b)Zmiany uchwały Nr XIX/102/04 Rady Miejskiej w Kowarach z dnia 23 kwietnia 2004 

r.  w sprawie przyst pienia Gminy Kowary do Stowarzyszenia pn. „Dolno l ska Organizacjaą ś ą  

Turystyczna”.

  Burmistrz wyja nił zasadno ć przedło enia owego projektu.ś ś ż

Przewodnicz cy poddał go pod głosowanie. Wzi ło w nim udział 12 Radnych (nieobecni:ą ę  

p. Kosowski, p. Nowicki, p. Pło ski). Uchwała nr XXVI/131/08 przyj ta została jednogło nie.ń ę ś

c)Uchwalenia „Regulaminu udzielania dofinansowania ze rodków Gminnego Funduszuś  

Ochrony rodowiska i  Gospodarki Wodnej na usuwanie i  utylizacj  wyrobów zawieraj cychŚ ę ą  

azbest z obiektów budowlanych”.

 P.  Machnica  zapewnił  o  zaakceptowaniu  projektu  przez  Komisj  Ochrony  rodowiska,ę Ś  

Przemysłu, Handlu, Usług i Rolnictwa.

Przewodnicz cy poddał go pod głosowanie. Wzi ło w nim udział 13 Radnych (nieobecni:ą ę  

p.  Nowicki,  p.  Pło ski).  Uchwała nr XXVI/132/08 przyj ta  została 12 głosami  „za”,  przy 1ń ę  

„wstrzymuj cym si ”.ą ę

d)Zatwierdzenia  najni szego  wynagrodzenia  zasadniczego  oraz  warto ci  jednegoż ś  

punktu w złotych dla pracowników Miejskiego O rodka Pomocy Społecznej w Kowarach.ś

 P.  Pohoska  oznajmiła,  i  projekt  został  pozytywnie  zaopiniowany  przez  Komisj  Bud etu,ż ę ż  

Planowania i Finansów. 
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Przewodnicz cy poddał go pod głosowanie. Wzi ło w nim udział 13 Radnych (nieobecni:ą ę  

p. Nowicki, p. Pło ski). Uchwała nr XXVI/133/08 przyj ta została jednogło nie.ń ę ś

e)Ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta Kowary.

 P.  Pohoska  wyja niła,  e  projekt  ten  wynika  z  rozporz dzenia  Rady Ministrów z  dnia  22ś ż ą  

kwietnia 2008 roku.

Przewodnicz cy poddał go pod głosowanie. Wzi ło w nim udział 13 Radnych (nieobecni:ą ę  

p.  Nowicki,  p.  Pło ski).  Uchwała nr XXVI/134/08 przyj ta  została 12 głosami  „za”,  przy 1ń ę  

„wstrzymuj cym si ”.ą ę

f)Zmian w bud ecie miasta na 2008 rok.ż

  P. Pohoska poinformowała o zaakceptowaniu przez Komisj  Bud etu, Planowania i Finansówę ż  

zmian w bud ecie.ż

  P. Ławer, Skarbnik Miasta, bardzo dokładnie je omówił.

Przewodnicz cy  poddał  pod  głosowanie  niniejszy  projekt.  Wzi ło  w  nim  udział  13ą ę  

Radnych  (nieobecni:  p.  Nowicki,  p.  Pło ski).  Uchwała  nr  XXVI/135/08  przyj ta  zostałań ę  

jednogło nie.ś

Ad. 6 P. Ujma zapytała o rozstrzygni cie sprawy p. Jaciubek.ę

  Burmistrz wyja nił t  sytuacj .ś ę ę

 P.  Klepacz  chciała  wiedzieć,  czy  Gmina  wyst piła  z  wnioskiem o  wydanie  zezwolenia  naą  

budow  dla zadania inwestycyjnego na terenie Szkoły Podstawowej Nr 1.ę

  Burmistrz odparł, e jest ono realizowane przez Szkoł , zaznaczaj c, i  nadał sprawie bieg, aż ę ą ż  

przychylno ć Urz du Miejskiego dla tego przedsi wzi cia jest ogromna.ś ę ę ę

 P.  Łubi ski dodał,  e  Starostwo Powiatowe oczekuje na dokumentacj ,  któr  Szkoła miałań ż ę ą  

dostarczyć.

  P. P dziwiatr zapytała o uruchomienie toalety w Biedronce oraz o wykaz dzielnicowych.ę

  Burmistrz poinformował, i  zapadły pozytywne uzgodnienia, nale y jedynie podpisać umow  zż ż ę  

Biedronk , która na własny koszt wykona remont zniszczonych pomieszcze .ą ń

Natomiast nawi zuj c do drugiej kwestii, Burmistrz skonstatował, e pami ta o uwadze jedneją ą ż ę  

z  Komisji  o  poprawieniu  relacji  pomi dzy  Gmin  a  Komisariatem  Policji,  zapewniaj cę ą ą  

jednocze nie, i  oferował pomoc w przygotowaniu zdj ć oraz ulotek wraz z pokryciem kosztówś ż ę  

ich wydrukowania, lecz Komisariat do tej pory nie przygotował tekstu.

  P. Tyrawa wyraził pogl d, e nale y zastanowić si  nad finansowaniem tych dwóch osób.ą ż ż ę

 Przewodnicz cy  oznajmił,  i  kilkakrotnie  proszono  Komendanta  KP  o  dostarczenie  tychą ż  

informacji. Przewodnicz cy przyznał, e nie zna przyczyny niniejszego opó nienia.ą ż ź

 Natomiast p. Kosowski – stwierdziwszy, i  Szklarska Por ba chce, aby 30 czerwca, podczasż ę  

Zgromadzenia Wspólników KSWiK, podj ta została uchwała,  zgodnie z któr  Gmina z góryę ą  

zobowi zuje si  do zatwierdzania taryf – poprosił Burmistrza o komentarz.ą ę

 Burmistrz przypomniał, e ocena Spółki sporz dzona z inicjatywy Szklarskiej Por by przezż ą ę  
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kancelari  notarialn  z Poznania wykazała, i  Kowary s  niezb dnym elementem KSWiK orazę ą ż ą ę  

jednym  z  najwi kszych  odbiorców  na  terenie  obj tym  Systemem,  a  niewyra enie  przezę ę ż  

Szklarsk  Por b  w  grudniu  2007  zgody  na  poł czenie  Spółek  odbiło  si  negatywnie  naą ę ę ą ę  

działaniu  KSWiK.  Szklarska  Por ba  –  uznaj c,  e  taryfy  w  pozostałych  gminach  sę ą ż ą 

niedoszacowane – chciała wprowadzić do porz dku obrad Zwyczajnego Zgromadzenia kwestią ę 

odpowiedzialno ci  poszczególnych Wspólników za  przekroczenia  powstaj ce na  terenie  ichś ą  

gmin, jednak e nie wyra ono zgody na wł czenie owego projektu bez konsultacji  z  radamiż ż ą  

gmin, dlatego te  pojawił si  projekt uchwały Zgromadzenia Wspólników KSWiK w sprawież ę  

kalkulacji mar  i zysków. Zakłada on mi dzy innymi, i  w razie wykazania przez Spółk , eż ę ż ę ż  

działalno ć  gospodarcza  w  zakresie  zbiorowego  zaopatrzenia  w  wod  i  zbiorowegoś ę  

odprowadzania cieków na terenie danej gminy przyniosła strat  w danym roku taryfowym,ś ę  

Spółka w kolejnym roku taryfowym w kalkulacji mar y zysków uwzgl dni poniesion  strat .ż ę ą ę  

Zdaniem Burmistrza oznacza to, i  ka da gmina b dzie odpowiadała za nieudolne działaniaż ż ę  

Spółki,  niedoszacowanie,  przekroczenie  kosztów,  windykacj .  Reasumuj c  –  gminy  wyraę ą żą 

zgod  na przyj cie w kolejnym roku straty wynikaj cej z nieudolnych działa  Spółki.ę ę ą ń

Z kolei zapis paragrafu 2 brzmi: „Organy wykonawcze gminy zobowi zuj  si  do akceptowaniaą ą ę  

w  procesie  weryfikacji  projektów taryf  wniosków taryfowych  w zakresie  kalkulacji  mar yż  

zysków sporz dzonej według powy szej zasady jako prawidłowa.”ą ż

Burmistrz oznajmił, e podejmuj c t  uchwał  byłby zmuszony do akceptacji mar y zysku orazż ą ę ę ż  

wniosku taryfowego. Burmistrz powtórzył, i  jest przeciwny podj ciu tej uchwały.ż ę

 P.  Kosowski  oznajmił,  e  wszyscy Radni  jednogło nie  wyrazili  negatywn  opini  na  tematż ś ą ę  

przedło onego  porozumienia.  Radny  stwierdził,  i  jest  to  próba  zmuszenia  Burmistrza  doż ż  

podj cia decyzji bez udziału Rady.ę

 P.  Król,  Radca  Prawny,  poprosiła  o  zachowanie  spokoju,  argumentuj c,  e  wspomnianaą ż  

uchwała jest sprzeczna z przepisami prawa, a adna spółka nie mo e narzucić okre lonegoż ż ś  

stanowiska organowi wykonawczemu. Ponadto za funkcjonowanie spółki odpowiada zarz d.ą

 Z kolei p. Kołodziej poprosił Komisj  Bud etu, Planowania i Finansów o znalezienie rodkówę ż ś  

na sprz tanie Miasta. ą

 Natomiast  Burmistrz  podzi kował  zawodnikom za  zaj cie  pierwszego  miejsca  w  Turniejuę ę  

Samorz dów zorganizowanym przez ZGK.ą

Burmistrz podzi kował równie  wszystkim, którzy przyczynili si  do ufundowania stypendiumę ż ę  

Burmistrza  dla  absolwentów  Szkół  Podstawowych  oraz  Gimnazjum,  gdy  wzbudziło  onoż  

wielkie zainteresowanie, dopinguj c uczniów.ą

Burmistrz wr czył pisemne podzi kowanie Przewodnicz cej Komisji O wiaty i Kultury.ę ę ą ś

 P. Pohoska – nawi zuj c do planowanego przeniesienia Poradni Psychologiczno-Pedagogiczneją ą  

do budynku przy ul. Zamkowej 5 – poprosiła o zapewnienie dojazdu do owego obiektu, gdyż 

zarówno pracownicy, jak i klienci, a szczególnie osoby niepełnosprawne, nie b d  mieli gdzieę ą  

zaparkować samochodów.

Radna zaapelowała o podj cie rozmów z wła cicielem dróg dojazdowych.ę ś

 P.  Kawałek,  Dyrektor  Miejskiego  O rodka  Pomocy  Społecznej,  poinformowała  o  wynikuś  
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rozmów z p. Narewskim, wyja niaj c niuanse tej sytuacji.ś ą

  P. Kosowski stwierdził, i  niepokoj ce s  zmiany ksi gowego w ZEZK. ż ą ą ę

  Burmistrz – omówiwszy t  kwesti  – zaznaczył, e problem stanowi wynagrodzenie na tymę ę ż  

stanowisku. Burmistrz dodał, i  nie wyraził zgody na pro b  Dyrektor ZEZK o przesuni cież ś ę ę  

maj cej si  tam odbyć kontroli, uznaj c, e musi uzyskać obraz panuj cej tam sytuacji. ą ę ą ż ą

Nast pnie - jako e nie było wi cej spraw wymagaj cych omówienia – Przewodnicz cy oę ż ę ą ą  

12:00 zamkn ł XXVI Sesj  Rady Miejskiej w Kowarach.ą ę

Protokół sporz dziła:                                                         ą      Przewodnicz cyą

Sylwia W troba                                                             Rady Miejskiej w Kowarach    ą
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